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RTS- Šekler za RTS: Struka mora da preporuči građanima koju treću dozu 

vakcine da prime  
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Šekler za RTS: Struka mora da preporuči građanima koju treću dozu vakcine da prime 

Nisam iznenađen porastom broja obolelih, mada smo možda malo brže nego što se očekivalo prešli broj 

od hiljadu novoobolelih od koronavirusa dnevno, navodi za RTS Milanko Šekler, imunolog i mikrobilog sa 

Veterinarskog specijalističkog instituta u Kraljevu. Navodi da je apsolutno za treću dozu vakcine i dodaje 

da struka mora da preporuči građanima koju treću dozu vakcine da prime. 

Milanko Šekler je gostujući u Jutarnjem programu RTS-a naveo da posebno zabrinjava podatak da se u 

bolnicama nalaze mladi ljudi i muškarci srednjih godina.  

"Ono što zabrinjava je podatak da se u bolnicama nalaze mladi ljudi, uglavnom muškarci srednjih godina 

- od 35 do 40 godina. Imamo i tinejdžere sa visokim temperaturama koji se ne javljaju lekarima već se 

obraćaju apotekarima tražeći lekove za snižavanje temperature, pri čemu uopšte ne razmišljaju o tome 

da su možda bolesni od kovida, a tu se zamajavaju. Zato ih ja pozivam da se jave lekaru", apeluje Šekler.  

Navodi da nije iznenađen porastom broja obolelih, već činjenicm da smo malo brže nego što se 

očekivalo prešli broj od hiljadu novoobolelih od koronavirusa dnevno. 

Takođe, kaže da se, po najnovijim naučnim ispitivanjima, ljudi lakše zaražavaju delta sojem jer oni koji su 

inficirani deltom izlučuju daleko više virusa. 

"Uvesti stimulacije za vakcinisane" 

Ističe da je vakcinacija jedino oružje protiv kovida 19 i da ne postoji drugo rešenje. 



 
 

"Ono u što sam siguran jeste da je jedini način da se ublaže posledice kovida i da nam ne bude zatrpan 

zdravstveni sistem ogromnim brojem novozaraženih - imunizacija. Ne postoji drugo rešenje", ističe gost 

Jutarnjeg programa.   

Dodaje da je potrebna kampanja za oživljavanje vakcinacije kao i uvođenje stimulacije za vakcinisane.   

"Po meni, jedino pravo rešenje za oživljavanje kampanje vakcinacije - uvođenje nekih mera kod kojih će 

postojati, da kažem, neka vrsta stimulacije za one koji su vakcinisani, onima koji su preboleli kovid 19 i 

onima koji su testirani, da mogu bezbedno da učestvuju u nekom normalnom životu u svakom smislu", 

navodi Šekler. 

Kako će izgledati školska godina - pitanje od milion dolara 

Ocenjuje da će sa završetkom godišnjih odmora i povratkom dece u školske klupe postojati mnoga veća 

verovatnoća da se zaraza širi, odnosno poveća broj novozaraženih. 

Na pitanje kakva nas jesen očekuje i kako će izgledati školska godina, odgovara da je to pitanje od milion 

dolara.  

Struka mora da preporuči građanima koju treću dozu vakcine da prime  

Govoreći o trećoj dozi navodi da je apsolutno za nju. 

"Ta treća doza je najavljena ima nekoliko nedelja i apsolutno sam za nju. Ja sam već ranije govorio da je 

potrebna kod ljudi čiji je imuni sistem nešto slabiji i koji je nedovoljno snažno reagovao i nije stvorio 

dovoljnu zaštitu. Potrebna je ta treća doza da se ponovo pokrene taj imunitet. I one preporuke koje je 

Krizni štab izneo su sasvim logične i u domenu struke", navodi gost Jutarnjeg programa. 

Dodaje da će mnogi građani pitati koju treću dozu vakcine da prime. 

"Ono o čemu treba još raspravljati i o čemu će sigurno biti mnogo pitanja od ljudi koji po preporuci treba 

da prime treću dozu, a i onih koji žele da je prime samo zato što je isteklo šest meseci od vakcinacije 

jeste - koju treću dozu vakcine da prime, koju vrstu vakcine da li istu, da li različitu, koju različitu", navodi 

Šekler. 

Dodaje da iz tog razloga treba organizovati emisije na televiziji u kojima bi imunolozi odgovarali na 

pitanja građana.  

"Mislim da je trenutak da stručna tela koja se bave vakcinacijom i organizacijom iste zajedno sa 

televizijama organizuju emisije gde će biti vrsni imunolozi gosti, pre svega mislim na profesore 

medicinskih fakulteta u Srbiji da odgovaraju na te nedoumice ljudima", zaključio je gost Jutarnjeg 

programa.   



 
 

 

 

Kisić Tepavčevićeva za RTS: Treća doza vakcine od utorka 

Vakcinacija trećom dozom protiv koronavirusa u Srbiji počinje u utorak, najavila je večeras za RTS članica 

Kriznog štaba za borbu protiv kovida i ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Darija 

Kisić Tepavčević. 

Darija Kisić Tepavčević navela je gostujući u Dnevniku 2 da su prvi kandidati za treću dozu biti osobe sa 

smanjenim imunitetom. 

"To su pre svega osobe sa različitim imunodeficijetnim stanjima, znači osobe na hemodijalizi, oni kojima 

su transplantirani organi koji su trenutno na imunosupresivnoj terapiji recimo kod karcinoma različite 

hemoterapije. Zatim to su osobe starije od 70 godina, osobe koje se nalaze u ustanovama socijalne 

zaštite, pre svega u gerontološkim centrima. To su i zaposleni u zdravstvenim ustanovama i ustanovama 

socijalne zaštite, ali i kategorija putnika u međunarodnom saobraćaju", navodi Kisić Tepavčevićeva. 

Na pitanje da li ljudi koji ne pripadaju ovim kategorijama a žele da prime treću dozu mogu da je prime, 

odgovorila je da svi građani kojima je od primanja druge doze prošlo više od šest meseci treću dozu 

mogu da prime na lični zahtev. 

"Ništa nije obavezno, ovo su preporuke pre svega za one koji su najugroženiji bilo zbog oboljenja koje 

imaju bilo zbog prirode svog posla, ali moguća je i za sve ostale građane kada je prošlo više od šest 

meseci od druge vakcine", objašnjava gošća RTS-a.  



 
 

Navela je da će sutra biti odlučeno gde će se treća doza primati a kada je reč o dilemama ljudi koju 

vakcinu primiti, istakla je da su prethodnih meseci zemlje koje nisu imale dovoljno vakcina za prvu i 

drugu dozu kombinovale različite proizvođače i da su se sve one pokazale bezbednim i efektnim. 

"Neke zemlje su već dale treću dozu, Turska, Emirati,Velika Britanija, Mađarska, i tu je bilo raznih 

kombinacija. Recimo, u Turskoj je 6,5 miliona ljudi dobilo vakcine i rezultati istraživanja koji će se objaviti 

za par dana govore u prilog tome da je nešto veća efektivnost pokazana tamo gde su recimo primenjene 

tri doze kineskog proizvođača u odnosu na kombinaciju kineske i Fajzerove vakcine", naglasila je Kisić 

Tepavčević. 

Dodala je da je suština u tome da je moguća kombinacija svih vakcina sa jednim izuzetkom, a to je da 

ako je neko dobio dve doze vakcine ruskog proizvođača, koja ima prvu i drugu komponentu, za treću 

dozu, ako se odluči za ovu istu vakcinu, treba da primi prvu komponentu. 

"Suština je da je moguća kombinacija praktično svih vakcina sa jednim izuzetkom - ukoliko je neko dobio 

dve doze vakcine ruskog proizvoćača 'sputnjik', znamo da tu ima prva i druga komponenta, za treću 

dozu, ukoliko se odluči za ovu istu vakcinu treba da primi prvu komponentu. Praktično ono što je 

prevashodno je da se primi vakcina istog proizvoćača ili ukoliko ne, ukoliko se iz ma kog razloga ili po 

preporuci lekara odlučite za drugu moguće je takođe da se i ona primi sa ovim izuzetkom".  

Objašnjava da potreba za dodatnim dozama vakcine nije nešto što je neobično već nešto uobičajno. 

"Znamo da su do sada desetine godina pokazale su da određene kombinacije tih doza vakcina u 

određenim vremenskim intervalima mogu da daju čak i doživotan imunitet. Upravo se sada traga za tom 

optimalnom dozom kada je u pitanju kovid. Ovaj virus nas nije napustio i potreba za tom trećonm dozom 

koja upravo ima za cilj da ojača i pojača taj naš primarni odgovor i da produži dužinu tog postvakcinalnog 

imuniteta", objašnjava Kisić Tepavčevićeva. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Verica Jovanović: Ušli smo u novi talas epidemije, najveći broj zaraženih nije vakcinisan 

Definitivno se može reći da smo ušli u novi talas epidemije, rekla je za RTS direktorka Instituta "Batut" 

Verica Jovanović. Dodala je da se broj pacijenata na bolničkom lečenju udvostručio u poslednje dve 

nedelje i da njihove kliničke slike nisu lake, kao i da većina pacijenata zahteva kiseoničku potporu. 

Naglasila je da se najveći broj novoobolelih nije vakcinisao i pozvala sve koji nisu primili vakcinu da to 

učine. 

Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović je rekla da se, prateći epidemijsku situaciju u svetu, regionu 

i kod nas, definitivno može reći da smo ušli u novi talas, i podsetila da je na globalnom nivou rast broja 

zaraženih zabeležen krajem jula. 

"Prema podacima SZO, samo u prvoj nedelji avgusta je došlo do povećanja od 50 odsto zastupljenosti 

kovid pozitivnih pacijenata u 228 zemalja. Naime, SZO je prijavila da su se globalno ove cifre povećale. 

Možemo da kažemo da, pored većeg broja poseta, porast se beleži čak i za 50 posto u odnosu na 

prethodnih nedelju dana, kroz dvostruko povećanje broja hospitalizovanih, jer kod većeg broja 

pozitivnih slučajeva, naravno da imamo veći broj potreba za bolničkim lečenjem", kazala je Verica 

Jovanović. 

Istakla je da se ne može u potpunosti sprečiti širenje novog talasa, ali da se može doprineti poštovanjem 

preventivnih mera. 

"Da bi u celokupnoj populaciji došlo do smanjenja zaražavanja, preventivne mere koje nikada nisu 

ukinute treba pojačati. Prema tome, naša i samoodgovornost, a istovremeno i osećaj prema kolektivu i 



 
 

odgovornosti, naravno i primena svih preventivnih mera daće doprinos. Ne zaboravimo distancu, 

izbegavanje okupljanje i korišćenje svih higijenskih mera koje smo više puta dosada i spominjali i 

primenjivali. I naravno, ne zaboravimo vakcinaciju", istakla je Jovanovićeva. 

Naglasila je da kliničke slike pacijenata na bolničkom lečenju, čiji se broj udvostručio u poslednje dve 

nedelje, nisu lake. 

"Postoji veliki broj zahteva za prijem na poluintenzivnoj nezi. Većina pacijenata zahteva kiseoničku 

potporu. U hospitalizovanim uslovima se nalazi više muškaraca – skoro 80 posto su muškarci, kada je u 

pitanju obolevanje i uglavnom su to problemi kardiovaskularnog sistema. Kliničke slike svih tih 

pacijenata su teške i bez poluintenzivne nege nema prave terapije", rekla je Verica Jovanović. 

"Krizni štab razmišlja o uvođenju novih mera"  

Govoreći o novim restriktivnim merama, Jovanovićeva je rekla da Krizni štab radi kontinuirano i da 

razmišlja o uvođenju novih mera, kao i da svakodnevno analizira sve podatke. 

"Kada su u pitanju nove mere, one će svakako biti razmatrane i, ja sam ubeđena, donete, u zavisnosti od 

epidemijske krive. Kao što vidimo, mi smo tokom jučerašnjeg dana prešli 1.000 inficiranih osoba. Od 

10.700 testiranih, svaki deseti je bio pozitivan, ali to je jako veliki broj. Najveći broj inficiranih se nalazi u 

najvećim gradovima, tamo gde su migracije najveće, istovremeno tamo gde je došlo do pada primene 

preventivnih mera", kazala je Verica Jovanović. 

Dodala je da očekuje da će se u skladu sa potrebama zakazati nova sednica Kriznog štaba i napomenula 

da se konsultacije u okviru medicinskog dela i ostalih članova štaba stalno dešavaju. 

"Među obolelima je mali broj vakcinisanih"  

Kada je reč o uvođenju obavezne imunizacije određenih grupa stanovništva – zdravstvenih radnika i 

zaposlenih u javnim službama, Verica Jovanović je navela da postoji potreba da se poveća obuhvat 

imunizacijom kod ljudi koji se kreću u javnim službama. 

"Mi zato radimo kao zdravstveni sistem i kao zdravstvena struka na povećanju obuhvata, ali istovremeno 

i na razvoju i samosvesti i osećaja da je vakcinacija mera koja će dovesti do zaustavljanja širenja virusa, 

istovremeno do sprečavanja zaražavanja, jer su nevakcinisane osobe sada ciljna populacija i najveći broj 

svih koji su oboleli su osobe koje se nisu vakcinisale", rekla je Jovanovićeva i pozvala sve koji se nisu 

vakcinisali da to učine. 

Dodala je da se mali broj vakcinisanih osoba nalazi među obolelima, ali da je najviše onih koji se nisu 

imunizovali. 

"To je jedan od ključnih zaključaka koji istovremeno govori da treba obratiti pažnju na one koji su ranjivi, 

kojima je i period od potpune vakcinacije već prešao šest meseci, a istovremeno, treba obratiti pažnju na 

sve osobe koje su imunodeficijentne, koje poseduju određene hronične bolesti, jer njihova imunogenost, 



 
 

odnosno sposobnost imunog sistema da se odbrani od virusa nije ista kao kod zdravih ljudi", istakla je 

Verica Jovanović. 

Govoreći o trećoj dozi vakcine, Jovanovićeva je dodala da je primena treće doze počela u Kanadi i 

Francuskoj za osobe sa oslabljenim imunitetom, kao i da se već duže od mesec dana daje u Ujedinjenim 

Arapskim Emiratima, Turskoj, Izraelu i Mađarskoj. 

"U tim zemljama, posebno u Emiratima, Mađarskoj i Turskoj, mešanje vakcina je moguće. Iskustva svih 

tih zemalja govore da prilikom primanja svih tih vakcina nije bilo zabeleženih neželjenih efekata, da se 

efikasnost same vakcine povećava i da je mnogo značajno i značajnije čak davanje treće doze kod tih 

osoba, jer se efekat treće doze daleko pojačava kada se posle pauze ponovi vakcinacija i time se štite 

populacione grupe", rekla je Jovanovićeva. 

Dodala je da su sve pripreme za davanje treće doze završene i da se nada da će datum početka 

imunizacije biti objavljen u kratkom vremenskom periodu. 

"Jedan od razloga je dominacija novih sojeva virusa i veliki skok inficiranog stanovništva, zato što je 

najnoviji oblik virusa, takozvana varijanta virusa veoma infektivna. Mnogo se češće, više i brže prenosi u 

populaciji. Primećeno je da kliničke slike i simptomi koji se javljaju kod osoba koje se inficiraju da su 

slabiji, ali se radi o veoma brzom prenosu virusa i jedan od načina jeste upravo vakcinacija i pomoć 

organizmu da se trećom dozom kontroliše zdravstveno stanje", naglasila je Verica Jovanović. 

"Osnovni cilj je da škola krene na redovan način u organizaciju nastave"  

Kada je reč o početku školske godine, Jovanovićeva je naglasila da već dugo traju pripreme i da je jedan 

od osnovnih parametara epidemijska situacija i da postoje tri modela za pripremu i organizaciju za rad u 

školama, koji su već korišćeni prethodne školske godine. 

"Osnovni cilj i glavni motiv prosvete, zdravstva i celog društva je da škola krene na redovan način u 

organizaciju nastave. Velika uloga u organizaciji nastave, pored procene epidemijske situacije, biće na 

samim školama, uz podršku školskih uprava, biće na samim lokalnim samoupravama da se obezbede svi 

preduslovi, a treba da istaknem još jednom da škole nisu mesto najvećeg prenosa same infekcije, jer su 

to veoma kontrolisani uslovi, preventivne mere su na snazi i same škole ih na adekvatan način 

organizuju", kazala je Jovanovićeva. 

Istakla je da je ona najbliža modelu da škole rade punim kapacitetom i da ne treba zaboraviti poštovanje 

svih propisanih mera. 

Verica Jovanović je poručila da se deca neće razdvajati na vakcinisane i nevakcinisane i da taj model neće 

biti u primeni, kao i da modeli neće biti isti u svim gradovima i opštinama u zavisnosti od epidemijske 

situacije koja nije ista u svakom gradu. 



 
 

 

 

ZARAZILI SE NA PUTOVANJIMA I ŽURKAMA U studentskoj poliklinici registrovano 65 studenata 

pozitivnih na koronu 

U beogradskoj Studentskoj poliklinici trenutno je registrovano 65 studenata koji su pozitivni na korona 

virus, što je višestruko povećanje u odnosu na podatke iz juna, kada je pozitivno bilo samo devet, izjavila 

je dr Milena Tomašević. 

Tomašević je rekla da su svi inficirani pacijenti sa lakšom kliničkom slikom, da prijavljuju probleme sa 

grlom i otežano disanje, kao i da "niko od njih nije hospitalizovan". 

"Putovanja na turističke destinacije su glavno mesto gde su se zarazili, a žurke odmah posle toga", rekla 

je Tomašević. 

Ona je navela da je u Studentskoj poliklinici do sada dato 12.000 vakcina protiv korona virusa, ali da se 

pretpostavlja da je mnogo veći broj studenata vakcinisan, jer se neki od njih vakcinišu i u gradovima iz 

kojih dolaze na studije ili u drugim mestima. 

Tomašević je navela da se najčešća pitanja studenata u vezi vakcinacije protiv korona virusa odnose na 

to da li vakcina izaziva sterilitet, i ponovila odgovor - ne izaziva. 

 

 



 
 

 

 

Ostojić: Vakcine za decu bezbedne i efikasne 

Načelnica Dečje klinike u Kliničko-bolničkom centru "Dragiša Mišović" u Beogradu dr Olivera Ostojić 

izjavila je da bi deca koja imaju hronična oboljenja trebalo da prime vakcinu jer su one bezbedne i 

efikasne, ali da u cilju njihove zaštite prevashodno treba da se imunizuju roditelji, prosvetni radnici i 

zaposleni u vrtićima. 

„Deca koja imaju hronična oboljenja, i kod kojih bih stoga kovid mogao da bude posebno opasan, 

svakako bi trebalo da prime vakcinu. Mi znamo da deca nisu uglavnom ozbiljno obolevala, ali znamo i da 

deca mogu biti prenosioci virusa. Međutim, kada govorimo o zaštiti dece, veoma je važno naglasiti da 

vakcinu prevashodno treba da prime roditelji, prosvetni radnici i zaposleni u vrtićima“, rekla je Ostojić za 

list Danas. 

Kako je objasnila, u KBC „Dragiša Mišović“ smešteno je sedmoro dece koja su pozitivna na koronavirus. 

„Radi se o deci koja su u prethodnih pet-šest dana imala povišenu temperaturu, nakon čega su testirani i 

utvrđeno je da su pozitivni. Imaju respiratorne, ali ne i druge simptome“, kazala je Ostojić. 

Na čestu konstataciju da „vakcine nisu dovoljno ispitane“, Ostojić je kazala da je u pitanju moderna 

tehnologija i da to nisu vakcine iz prošlog veka, za koje je bilo potrebno nekoliko godina da se ispitaju. 

„Ovde se radi o modernoj tehnologiji u kojoj su učestvovali naučnici iz celog sveta zbog čega je i 

nastanak vakcine bio mnogo brži. Mi ne možemo ove današnje vakcine da poredimo sa nekim ranijim, 

jer je sad sve brže, efikasnije i bezbednije“, istakla je Ostojić. 

U Srbiji je odobrena vakcinacija dece starije od 12 godina Fajzer/Biontek vakcinama. 



 
 

 

 

Kovid bolnica u Novom Sadu pri kraju, Vučić: Velika stvar 

NOVI SAD - U Novom Sadu su u toku završni građevinski radovi na novoj kovid bolnici, koji će, kako je 

planirano, biti okončani do kraja meseca, a danas ih je obišao i predsednik Aleksandar Vučić.video icon 

Otvaranje kovid bolnice na novosadskom Mišeluku, koja se prostire na 19.500 kvadrata, odnosno prijem 

pacijenata, planirano je za početak septembra. 

Bolnica će imati 220 kreveta na intezivnoj i 404 kreveta na poluintezivnoj nezi, a kako je planirano, osim 

bolničke zgrade koja će imati tri lamele, imaće i kuhinju, magacin, magacin apoteke, kapelu, kotlarnicu i 

prostor za medicinske gasove uz prateće parkinge i druge saobraćajne površine. 

U samoj bolnici će biti i dve operacione sale, angio sala, dva rendgena, dva skenera, odeljenja sa 

ultrazvukom, endoskopija, laboratorija, pet ambulanti i osam dijaliznih mesta. 

Direktorka KCV dr Edita Stokić istakla je da će kovid bolnica u Novom Sadu imati banku krvi, koju dve 

prethodno izgrađene, u Batajnici i Kruševcu, nemaju, što je, prema njenim rečima izuzetno važno. 

Ona je prenela i da su kovid pacijenti u KC Vojvodine smešteni na Infektivnoj klinici, ali da su juče u toj 

ustanovi prvi put posle dužeg vremena premašili broj slobodnih mesta, pa su pacijente koje su morali da 

prime na bolničko lečenje, hospitalizovali na Klinici za rehabilitaciju. 

"Bili smo prinuđeni da upravo juče otvorimo jednu kovid jedinici na toj klinici", rekla je dr Stokić. 

Predsednik Vučić je istakao da je gradnja bolnice veoma važna ne samo za Novi Sad, već i za celu 

Vojvodinu. 



 
 

"Ništa nismo uradili decenijama, sve je bilo stalo, prestalo da se gradi.. Sada to radimo. Želim vam puno 

uspeha i što manje pacijenata ovde", rekao je Vučić. 

Prema ranijim najavama, gradnja bolnice bi trebalo da košta ukupno 4,15 milijardi dinara, a sredstva su 

izdvojena iz republičkog budžeta i budžeta Grada Novog Sada, koji je za to opredelio 250 miliona dinara. 

Kovid bolnica u Novom Sadu, treća u našoj zemlji, namenjena za lečenje pacijenata zaraženih virusom 

korona sa srednjom i teškom kliničkom slikom, počela je da se gradi krajem aprila. 

Tada su kamen temeljac položili predsednik Vučić i gradonačelnik Novog Sada Miloš Vučević. 

Bolnica na Mišeluku u potpunosti će biti u funkciji lečenja kovid pacijenata, a po okončanju borbe protiv 

virusa korona, objekat će biti u sklopu Kliničkog centra Vojvodine, biće pretvoren u Gradsku bolnicu. 

U toj bolnici lečiće se Novosađani, ali i žitelji iz cele Vojvodine. 

U Srbiji je u poslednjih nekoliko nedelja počeo da raste broj novozaraženih virusom korona, a samim tim 

i broj hospitalizovanih. 

Virus korona juče je potvrđen kod još 1.072 osobe, od testiranih 11.324 uzorka. 

Od posledica zaraze, prema jučerašnjem izveštaju, preminulo je šest osoba, a na respiratorima su 25 

pacijenata. 

Nova bolnica na ponos svih, pravimo najbolje kapacitete 

Predsednik Aleksandar Vučić izjavio je danas tokom obilaska radova na novoj kovid bolnici u Novom 

Sadu da je ona završena za manje od četiri meseca, na šta je ponosan, ali i konstatovao da kovid brojke 

ponovo rastu, ali da je i gradnja takve ustanove način da se pravljenjem novih, boljih kapaciteta, uz 

nabakvu vakcina, država bori protiv epidemije korona virusa. 

"Na 15-ak dana smo od otvaranja nove kovid bolnice u Novom Sadu. Stvarno sam ponosan, jer za manje 

od četiri meseca, država će uspeti da izgradi velelepnu bolnicu", rekao je Vučić. 

Dodao je da će nova bolnica u Novom Sadu biti i nešto bolja od kovid bolnica u Batajnici i Kruševcu, jer 

se gradeći te ustanove, uvidelo šta je još potrebno, pa će, novosadska kovid bolnica, primera radi, imati 

banku krvi. 

"Služiće na ponos svih građana, Sbrije, Vojvodine, Novog Sada... To će i Beogradu olakšati, jer je bio 

veliki pritisak na Batajnicu i druge bolnice", rekao je Vučić. 

On je izrazio zabrinutost zbog rasta broja inficiranih korona virusom. 

"Raste broj iz dana u dan, jutros značajnije raste u odnosu na prošlu subotu.. Videćemo. Vidi se da tamo 

odakle su ljudi najviše putovali i gde je najviši standard, najbrže napreduje korona", rekao je Vučić. 

Istakao je da je ovo način da se država tome suprotstavi. 



 
 

"Da napravimo najbolje zdravstvo, kapacitete, da država obezbedi vakcine, da moli ljude da se vakcinišu, 

da obezbedi najbolje bolnice", rekao je Vučić. 

Primetio je da se u Srbiji gotovo ništa nije gradilo poslednjih 50 godina, do pre nekoliko godina. 

"Kada sam došao u Niš, tamo je bila livada, a danas se nalazi jedan od najmodernijih kliničkih centara u 

Jugoistočnoj Evropi. Do kraja ove godine zarvšavamo prvu fazu izgradnje KCS u Beogradu, sledeće godine 

u potpunosti. Krenulo je uklanjanje dela objekata KC Vojvodine. Posle toga kreće i KC Kragujevca", 

pobrojao je Vučić. 

Zahvalio je svim koji su angažovani na izgradnji kovid bolnice u Novom Sadu. 

"Hvala što ste brzo i odgovorno uradili posao. Nisam bio siguran da će za četiri meseca sve da bude 

gotovo, ali to pokazuje koliko se Srbija promenila i koliko imamo komapnije na koje možemo da se 

oslonimo, da će posao da urade brzo i kvalitetno. To pokazuje i da je Srbija spremna i sposobna da brzo 

odreaguje na krizu", rekao je Vučić. 

Kovid bolnica u Novom Sadu košta 28 miliona evra, biće najbolja 

Vučić je rekao da izgradnja košta nešto manje od 28 miliona evra, što je nešto skuplje od prethodne dve 

kovid bolnice, ali da će to biti najbolja bolnica. 

Vučić je, u izjavi novinarima, upitan za troškove, pošto neki tvrde da je u dva navrata povećana cena 

intervencijama od po milijardu i po dinara, kazao da je ukupno sve, sa okolnim infrastrukturnim 

radovima, košta oko 3,2 milijardi dinara, nešto manje od 28 miliona evra. 

To je, dodaje, nešto skuplje od prethodne dve kovid bolnice. 

Podsetio je da je kvadrat u Batajnici stajao 1. 170 evra, a u Novom Sadu koštaće 1. 300 evra, objasnivši 

da je skočila cena građevinskog materijala. 

„Naplaćuje se u svetu i brzina izrade, ali nama se to ne naplaćuje. Zahvalan sam zbog toga izvođaču i 

podizvođačima. Oni vredno i naporno rade. Šasvim je izvesno neće se obogatiti. Napravili su dobre 

reference za sebe za buduće projekte“, dodao je on. 

Vučić je podsetio da je kovid bolnica mnogo komplikovaniji objekat od gradnje stanova. 

„Ovde morate da vodite računa o razvedenim gasovima. Mnogo je skuplja gradnja, a ima i više mokrih 

čvorova, jedna stvar što je bila propust u Batajnici, ali tada niko nije imao iskustva. Ovo će biti najbolja 

bolnica, a dobija je Novi Sad“, rekao je on. 

Vučić je izrazio zadovoljstvo što znamo kako se gradi i radi i što možemo brzo da radimo. 

„Kada date 30 miliona evra jednokratno, a to ostane 20 godina kao bogatstvo kojim spašavate živote to 

je nešto važno. Problem je što neki ljudi misle da je normalno da budu u bolnici 10, 20 i 60 dana, jer su 



 
 

navodno platili. Platili smo prosečno dva dana godišnje u bolnici. Prosečna plata u Srbiji i osiguranje 

plaća dva bolnička dana u Srbiji“, ukazao je on. 

Vučić je rekao da sve ostalo ide na trošak države, a za to mora da obezbedi dobro stanje finansija. 

„Naša ideja, a verujem da ćemo do kraja 2022. to moći da sprovedemo, plaćaćemo i dalje, ali ćemo 

svakom pacijentu dati račun da zna koliko nas je koštalo njegovo lečenje. Nadam se da će onda voditi 

više računa i da će znati da nije ništa s neba palo“, dodao je on. 

Takođe je ukazao da se ne sme smetnuti s uma lekari koji se bore za živote ljude, i da je neophodno ih 

zadržati, da moraju da imaju barem pristojnu platu. 

Vučić je istakao da Srbija ima nižu stopu smrtnosti nego drugi u regionu, jer prima 12 do 14 odsto kovid 

pacijenata na bolničko lečenje, a u Nemačkoj se prima 4 do 4,5 odsto. 

„Mi preuzimamo mnogo više na državna pleća“, podvukao je on. 

Kazao je da je država očekivala rast broja novozaraženih zbog odlaska građana u zemlje sa delta sojem. 

„Suočićemo se sada sa teškim posledicama. To nije prvi put“, dodao je on. 

Ukazao je da će se ići i na treću vakcinu, dodajući da od oktobra stiže i vakcina Moderna, tako da će 

građani imati mogućnost da biraju između pet različitih, besplatnih cepiva. 

„Pokažite mi zemlju koja je tako brzo to obavila. Ali neki koji ne veruju u svoju zemlju, kažu „ne bi Srbija 

bila najuspešnija da su vakcine dobre“, rekao je on. 

Uz ovaj rast, veće plate za zdravstvo pre kraja godine 

Predsednik Aleksandar Vučić najavio je danas da se pre kraja godine može očekivati novo povećanje 

plata zdravstvenih radnika, ukoliko se nastavi sa ovakvim privrednim rastom. 

"Ako nastavimo sa ovakvom stopom rasta, pre kraja godine, moći ćemo da još uvećamo plate 

zdarvstvenih radnika, lekara, medicinskih sestara, tehničara, medicinskog, ali i nemedicinskog osoblja, 

koje radi u zdravstvu", rekao je Vučić novinarima u Novom Sadu prlikom obilaska nove kovid bolnice. 

On je istakao i da su u prethodne tri godine zarade u zdravstvu realno uvećane nego u prethodnih 15 

godina. 

"Nadam se da će se taj trend nastaviti", rekao je Vučić. 

On je ponovo istakao i da su upravo zdravstveni radnici uradili najveći posao za zemlju, kada je bilo 

najteže. 

Predsednik je nevao i da očekuje da 1. novembra Srbija ima najmanje osam, a veruje, kaže, i devet ili 

deset autoputeva ili brzih saobraćajnica u izgradnji. 



 
 

"Naporno radimo, verujem da će to biti. I to će biti signal da smo zemlja koja vrvi od dizalica, kranova, 

valjkova, rovokopača i svih drugih neophodnih mašina. Voleo to neko ili ne, to ne može da se sakrije", 

rekao je Vučić. 

Slušaćemo struku, ali mora da se poštuje Ustav 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić u vezi zahteva za uvođenjem kovid propusnica kaže da će se i dalje 

slušati struka, ali da mora da se obrati pažnja na poštovanje Ustava. 

Na pitanje šta kaže na predloge virusologa Milanka Šeklera i epidemiologa i člana Kriznog štaba Predraga 

Kona o uvođenju kovid propisnice za one koji su se vakcinisali ili su testirani kao negativni na kovid, 

rekao da je to teško pitanje. 

„Naravno slušaćemo struku, ali moramo da obratimo pažnju na poštovanje Ustava. Slušaćemo struku, ne 

možemo da se unervozimo i da ne slušamo i ono što nam se možda ne sviđa. Moramo da razgovaramo i 

vidimo šta možemo da uradimo“, objasnio je on. 

Nova bolnica za dve nedelje, puni magacini 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić rekao je danas da će kovid bolnica u Novom Sadu početi da radi za 

dve nedelje, a da će magacini sa zdravstvenom opremom biti puni. 

"Magacini će biti zanovljeni. Zvaću vas za dva dana u magacin u Pazovi da videte, kao nekada sve je 

prepuno. U međuvremenu opremamo bolnice", rekao je Vučić novinarima u Novom Sadu. 

On je rekao da su ustanove sada mnogo opremljenije, lekari blje obučeni kao i da imamo kvalitetnije 

lekove protiv korone. 

"Svako će se smanjivati smrtnost ako se bude kontrolisao broj inficiranih", ukazao je Vučić. 

On je podsetio da je samo pre četiri meseca na ovom mestu bila livada i da je ovo neverovatan uspeh, 

jer je podignuta velelepna bolnica. 

Čestitao je neimarima i građevinarima i najavio da će se primati novi lekari i medicinske sestre, ali će 

morati da prođu obuku. 

 


